
  

 
 

 
 

 
 

 

   

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
  

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
  

 

 
  

  
  

 
 

 
 

 
 

  
  

  
  
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 
Instans 
Kommunstyrelsen 

Plats och tid: Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 19 juni 2023 kl 14:00-16:42 

Ledamöter  
Ulf Olsson (S), ordförande 
Kerstin Hermansson (C), förste vice ordförande 
Annette Carlson (M), andre vice ordförande 
Marie Jöreteg (M) 
Ylva Lengberg (S) 
Niklas Arvidsson (KD) 
Per Carlsson (S) 
Helena Ishizaki (KD) 
Stefan Lindborg (V) 
Andreas Exner (SD) 
Anna Svalander (L) §§ 234-257, lämnar sammanträdet kl 16:30 
Kristian Silbvers (SD) 
Linnea Johansson Kläth (MP) 
Johan Wikander (L) tjg för Anna Svalander (L) §§ 258-267 

Ersättare  
Therése Björklund (S) 
Hasse Ikävalko (M) 
Andreas Ekström (S) 
Elvira Löwenadler (M) 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 
Björn-Ola Kronander (M) 
Håkan Eriksson (C) 
Emanuel Mäkinen (KD) 
Johan Wikander (L) §§ 234-257 
Björn Qvarnström (SD) 
Maria Hyllstam (MP) 
Martin Sörbom (SD) 
Anne Rapinoja (V) 

Övriga tjänstemän  
Susanne Bladh, finanschef 
Magnus Widén, ekonomichef 
Marie Ingvarsson, kommunikationschef 
Rangbar Abdulkarim Ali Mohammad, avdelningschef CKS 
Roger Cardell, budgetchef 
Janne Pettersson, strategisk samhällsplanerare 
Magnus Thor, controller 
Eric Andell, valsamordnare 
Elisabeth Eickhoff, markchef 
Marcus Hjalmarsson, säkerhetschef 
Petra Vainionpää, politisk sekreterare 
Helena Ruderfors, politisk sekreterare 
Peter Wiberg, politisk sekreterare 
Rebecka Rapp, politisk sekreterare 
Mats Tolfsson, politisk sekreterare 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 



 
 

 
 

 

 

   

 

 

 

 

   
 

    
 

     
 

  
 

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Övriga tjänstemän 
Helen Persgren, politisk sekreterare 
Caroline Persson, politisk sekreterare 
Svante Stomberg, kommunsekreterare 
Paulina Nilsson, stadsjurist 
Michelle Olausson, administratör 

Justeringens  plats  och tid 
Stadshuset, Borås  

Tillkännagivande av protokoll 
Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 3 juli 2023 

Paragrafer  §§ 234-267 

Underskrifter 

Ordförande (221104 11.40) ULF OLSSON - Mobilt BankID 
Ulf Olsson 

Justerare (230427 11.16) STEFAN LINDBORG - Mobilt BankID 
Stefan Lindborg 

Sekreterare (210502 21.08) Marie Paulina Nilsson - Mobilt BankID 
Paulina Nilsson 

Inledning  
Sammanträdet inleds med en dragning av Mattias Tell från Tyréns angående Kommunfullmäktigeuppdraget 
”Politiskt ledd utredning om framtidens kollektivtrafik genom stadens centrala delar”. 

Avslutning  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) önskar Kommunstyrelsen och tjänstepersoner en glad sommar 
och tackar för bra samarbete under det gångna halvåret. Kommunstyrelsens andre vice ordförande Annette 
Carlson (M) önskar ordförande och tjänstepersoner en glad sommar. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 
   

 
   

  
   

  
   

  
   

  
     

  
    

  
   

  
    

  
    

  
   

  
    

  
   

   
  

     
  

    
  

   
  

   
  

    
  

   
    

  
     

  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Ärendelista  
§ 234 

Val av justerare..................................................................................5 
§ 235 

Föredragning och ajournering ............................................................6 
§ 236 Dnr KS 2023-004191.1.2.25 

Anmälningsärenden ...........................................................................7 
§ 237 Dnr KS 2023-004291.1.2.25 

Delegationsbeslut ..............................................................................9 
§ 238 Dnr KS 2023-000421.1.1.3 

Fyllnadsval till Baltic-Link Association ..............................................11 
§ 239 Dnr KS 2023-004001.4.3.0 

Valdistriktsindelning för Borås Stad inför EU-valet 2024...................12 
§ 240 Dnr KS 2023-003401.1.4.0 

Rapport gällande avtalssamverkan i Borås Stad 2023 .....................13 
§ 241 Dnr KS 2023-004093.3.6.0 

Lastbilsparkering Viared...................................................................14 
§ 242 Dnr KS 2023-004871.3.1.1 

Justering av bolagsordning för BoråsBorås TME AB........................15 
§ 243 Dnr KS 2023-005222.5.1.0 

Initiativärende: Får det vara lov med en plats?.................................16 
§ 244 Dnr KS 2021-006043.1.2.8 

Borås Stads trädplan........................................................................17 
§ 245 Dnr KS 2023-004643.3.2.25 

Utökning av verksamhetsområden för VA 2022 ...............................18 
§ 246 Dnr KS 2020-004833.1.2.2 

Förlängning av markanvisning för Norrmalm 1:1 i Borås. Se dnr 2013-
00499...............................................................................................20 

§ 247 Dnr KS 2023-005213.1.2.1 
Initiativärende: Kartlägg möjliga platser för omsorgsboenden ..........21 

§ 248 Dnr KS 2023-000381.2.4.1 
Ekonomiska ramar 2024 ..................................................................22 

§ 249 Dnr KS 2023-004572.6.3.25 
Hyresuppräkning 2024.....................................................................24 

§ 250 Dnr KS 2023-001082.6.1.2 
Villkorsändring Simonsland Marketplace..........................................25 

§ 251 Dnr KS 2023-000332.4.2.3 
Avskrivning av fordringar över ett halvt basbelopp ...........................26 

§ 252 Dnr KS 2023-004432.4.4.0 
Anhållan om ansvarsfrihet för Stiftelsen Svenska Blå Stjärnans 
Djursjukhus i Borås för 2022 ............................................................27 

§ 253 Dnr KS 2023-003682.4.2.4 
Anhållan om kommunal borgen Dalsjöfors scoutkår.........................28 

§ 254 Dnr KS 2023-004321.2.4.1 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-004572.6.3.25
https://2023-004643.3.2.25
https://2023-004291.1.2.25
https://2023-004191.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

     
  

   
  

  
   

  
   

   
  

  
   

  
 

   
  

     
   

  
  

   
  

    
  

    
  

   
  

    
  

   
  

  
     

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Delårsrapport januari - april 2023.....................................................29 
§ 255 Dnr KS 2023-004653.3.1.0 

§ 256 Dnr KS 2021-007731.1.6.4 
Svar på initiativärende av Niklas Arvidsson (KD):  Avsluta samarbetet 

§ 257 Dnr KS 2023-002413.1.1.1 
Ansökan om planbesked för del av Krökling 1:1 (Krökling gård) 

§ 258 Dnr KS 2023-003113.3.4.0 
Yttrande över årlig avstämning av trafikförsörjningsprogrammet för 

§ 259 Dnr KS 2021-008253.1.1.1 
Granskningsyttrande Detaljplan för Hässleholmen, del av 

§ 260 Dnr KS 2023-002403.1.1.1 
Yttrande över ansökan om planbesked för Frufällan, Fristads-Rölle 

§ 261 Dnr KS 2022-005923.1.1.0 
Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige att ta fram en 

§ 262 Dnr KS 2022-007931.1.2.1 

§ 263 Dnr KS 2021-009131.1.2.1 

§ 264 Dnr KS 2023-002323.1.1.1 

§ 265 Dnr KS 2020-002753.3.4.0 

§ 266 Dnr KS 2023-004593.2.1.0 

§ 267 Dnr KS 2023-005302.5.1.0 
Initiativärende: Ukraina slåss för sin överlevnad och hela Europas 

Bildande av Smart Energi Ekonomisk Förening ...............................34 

med Yancheng.................................................................................36 

Sparsör ............................................................................................38 

2022.................................................................................................39 

Hässleholmen 3:1, Bodavallen.........................................................42 

1:21..................................................................................................44 

Vindbruksplan. Se dnr 2015-00131..................................................46 

Svar på inbjudan till samråd - Vindpark i Rångedala ........................48 

Svar på inbjudan till samråd - Vindpark Våssberg ............................50 

Detaljplan för Skäftingsbacka 1:129 Borås Stad...............................52 

Ny järnväg Göteborg-Borås, västsvenskt ställningstagande.............53 

Klimatrapport 2023...........................................................................55 

frihet - Avbryt inköp av specifika varor..............................................57 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 234 

Val  av j usterare  

Kommunstyrelsens  beslut  
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Stefan Lindborg (V) med 
Linnea Kläth (MP) som ersättare. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  

  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 235 

Föredragning och ajournering  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:45-16:20. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

      

  
 

 
   

 
 

 
  

 
 

 
  

 
 

  
 

 
 

   
 

 
   

 
 

 
  

 
  

 
 

  
 

 
  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 7(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 236 Dnr KS 2023-004191.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens  beslut  
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
1. Redovisning av utbildningsbidrag 2022 från Miljöpartiet de Gröna i Borås 

Dnr 2023-00407 

2. Boråsregionens Revisionsrapport samordnad funktion för 
dataskyddsombud 
Dnr 2023-00353 

3. Revisionsberättelse och revisionsredogörelse för Kommunstyrelsen 2022 
från Stadsrevisionen 
Dnr 2023-00416 

4. Finansrapport Borås stad 230430 
Dnr 2023-00022 

5. Protokoll från Styrelsemöte för Fristadbostäder AB (FRIBO) den 2023-04-
24 
Dnr 2023-00031 

6. Protokoll från styrelsemöte för Borås Elnät AB den 20 april 2023 
Dnr 2023-00031 

7. Protokoll från styrelsemöte samt konstituerande möte för BoråsBorås TME 
AB den 17 april 2023 
Dnr 2023-00031 

8. Protokoll från beredningen för hållbar utveckling. Information om 
samverkansavtal om naturbruksutbildningar mellan VGR och kommunerna 
– tilläggsavtal 
Dnr 2022-00090 

9. Promemoria avseende samverkansavtal naturbruk inför antagningsåret 2023 
Dnr 2022-00941 

10. Protokoll från styrelsemöte för AB Sandhultsbostäder den 15 maj 2023 
Dnr 2023-00031 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-004191.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 
   

 
 

   
 

 
 

    
 

 
 

  
 

 
   

 
 

  
 

 
 

  
 

 
  

 
 

 
  

 
 

 
  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 8(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

11. Minnesanteckningar Digitalisering- och innovationsrådet 9 maj 2023 
Dnr 2023-00279 

12. Direktionsprotokoll från sammanträde den 28 april 2023 för Södra
Älvsborgs Räddningstjänstförbund (SÄRF) 
Dnr 2023-00124 

13. Revisionsrapport - Grundskolenämndens dokumenthantering i ärende 
gällande övergrepp vid en skola 
Dnr 2023-00415 

14. Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 16 maj 2023 
Dnr 2023-00031 

15. Rapport om byggprojekt 2023-05-16 från Lokalförsörjningsnämnden 
Dnr 2023-00105 

16. Protokoll från styrelsemöte för Fristadbostäder AB (FRIBO) den 15 maj 
2023 
Dnr 2023-00031 

17. Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 11 maj 2023 
Dnr 2023-00031 

18. Protokoll från styrelsemöte för Industribyggnader i Borås AB (IBAB) den 
15 maj 2023 
Dnr 2023-00031 

19. Protokoll från styrelsemöte för Borås Djurpark & Camping AB den 15 maj 
2023 
Dnr 2023-00031 

20. Mötesanteckningar ägardialoger våren 2023 
Dnr 2023-00034 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

        

 
 

 
 

    
 

 
 

  
 

 
  

    
 

 
 

 
 

 
 

  
 

 
 

  
     

 
 

 
     

 
 

  
     

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 237 Dnr KS 2023-004291.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens  beslut  
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
1. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 

tjänstemän, löpnr 17 2023 
Dnr 2023-00013 

2. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 9 2023) - Delegation för 
likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2023-00008 

3. 24/2023 Delegationsbeslut: Yttrande om hemvärnsmän 
Dnr 2023-00007 

4. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 4 
2023) - Delegationsbeslut kring handkassor Gymnasie- och 
vuxenutbildningsförvaltningen 
Dnr 2023-00009 

5. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän, löpnr 18 2023 
Dnr 2023-00013 

6. Delegation för avskrivning av fordringar intill ett belopp av ett halvt
basbelopp per gäldenär. Ärende 2 2023 
Dnr 2023-00012 

7. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 5 
2023) - Delegationsbeslut kring handkassor Sociala omsorgsförvaltningen 
Dnr 2023-00009 

8. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 6 
2023) - Delegationsbeslut kring handkassor Sociala omsorgsförvaltningen 
Dnr 2023-00009 

9. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 7 
2023) - Delegationsbeslut kring handkassor Sociala omsorgsförvaltningen 
Dnr 2023-00009 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-004291.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 
  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 10(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

10. 25/2023 Delegationsbeslut: Yttrande om hemvärnsmän 
Dnr 2023-00007 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 11(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 238 Dnr KS 2023-000421.1.1.3 

Fyllnadsval till Baltic-Link Association  

Kommunstyrelsens  beslut  
Annette Carlson (M) väljs till ersättare i Baltic-Link Association till och med 
den 31 december. 

Beslutsunderlag  
1. Skrivelse Fyllnadsval till Baltic-Link Association 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
 

 

  
 

 
 

 
   

 
 

 
 

  
  
  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 12(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 239 Dnr KS 2023-004001.4.3.0 

Valdistriktsindelning för Borås Stad  inför E U-valet 2024  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Godkänna den föreslagna valdistriktsindelningen att börja gälla från och med 
Europaparlamentsvalet 2024. 

Sammanfattning  av ärendet  
Varje kommun ska inför ett val se över sin valdistriktsindelning. Ett valdistrikt 
är ett geografiskt röstningsområde med ett antal röstberättigade och tillhörande 
vallokal. 

Valnämnden har med hjälp av Samhällsbyggnadsförvaltningen genomfört en 
översyn av samtliga valdistrikt och gjort förändringar för att uppfylla vallagens 
kriterier. Vid allmänna valen 2022 hade Valnämnden 80 valdistrikt, i det nya 
förslaget föreslås 80 valdistrikt att gälla från och med Europaparlamentsvalet 
2024. I förslaget har det skett förändringar där antalet röstberättigade utjämnats 
och vissa av de större valdistrikten har upplösts medan de mindre valdistrikten 
slagits samman. 

Beslutsunderlag  
1. Sammanställning valdistrikten med kommentarer på förändringar. 
2. Upprättade kartor, förslag till valdistriktsindelning. 
3. Valnämndens skrivelse: Valdistriktsindelning för Borås Stad inför EU-valet 

2024 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
                       

 
 
 

   
  

 
 

       
 

 
 

 
  

 
 
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 13(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 240 Dnr KS 2023-003401.1.4.0 

Rapport  gällande  avtalssamverkan  i  Borås S tad  2023  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Godkänner rapporten gällande avtalssamverkan i Borås Stad. 

Sammanfattning  av ärendet  
Den 1 juli 2018 kompletterades kommunallagen med bestämmelser som gjorde 
det möjligt med en generell rätt till kommunal avtalssamverkan. Genom 
avtalssamverkan kan kommunen därigenom överlåta utförandet av sina 
uppgifter till någon annan kommun eller region. Den generella avtalssamverkan 
behöver inte bara handla om myndighetsutövning utan kan även beröra andra 
kommunala uppdrag. Dock måste varje kommun pröva om det tilltänkta 
samverkansavtalet är undantaget kravet på upphandling. 

Enligt kommunallagen 9 kap § 37 ska Kommunstyrelsen årligen, rapportera till 
Kommunfullmäktige om kommunens avtalssamverkan. Detta för att 
fullmäktige ska kunna fatta strategiska inriktningsbeslut och kunna följa 
kommunens utveckling när det gäller avtalssamverkan. I enlighet med 
kommunallagen 9 kap § 37 rapporteras nedan befintliga avtal mellan Borås Stad 
och annan samverkanspartners jml kommunal avtalssamverkan. Redogörelsen 
upptas nämndvis och beskriver avtalsparter, för vilken period avtalet avser samt 
vilka uppgifter och tjänster som avtalet omfattar. I förekommande fall redovisas 
även om det har fattats beslut om delegation av beslutanderätt. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
 

  

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 241 Dnr KS 2023-004093.3.6.0 

Lastbilsparkering  Viared  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen beslutar iordningställa yta på Viared Västra för 
lastbilsparkering till en kostnad av 3 mnkr vilket belastar budgetåret 2023. 

Sammanfattning  av ärendet  
Det finns behov av tillfällig uppställningsplats för lastbilar i Borås. Lämplig 
plats finns på Viared Västra, vilket kan betjäna området men även andra 
industriområden i kommunen. Kostnaden för att iordningställa en plats med 
möjlighet att tillfälligt parkera drygt 30 lastbilar är 3 mnkr och årlig driftkostnad 
ca 0,5 mnkr. Uppställningsplatsen är en asfalterad plan, som kameraövervakas 
för god säkerhet samt med en enkel byggnad för dusch och toalett. Parkering 
kommer att vara kostnadsfri men tidsbegränsad. 

Driften lastbilsparkeringen utförs av Borås Stads Parkeringsbolag och 
Servicekontoret. Kostnaden för att iordningställa platsen bedöms rymmas inom
Kommunstyrelsens budgetram för 2023. Årlig drift kommer att bekostas till 
hälften av Viared Företagsförening samt företag på Viared och till andra hälften 
av Kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag  
1. Karta och ritning på lastbilsparkering 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  
  

 
  

   
 

 
  

 
 

 
   

   
 

 
 

 
 

  
 

  
 

 
 

 
 

 

  
  

 
  

    
    

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 242 Dnr KS 2023-004871.3.1.1 

Justering av bolagsordning för BoråsBorås TME  AB  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Justera bolagsordningen för BoråsBorås TME AB. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade vid sammanträde den 23 februari 2023 om 
bland annat justeringar i de kommunala bolagens bolagsordningar. 
Då det tyvärr blev ett fel i bolagsordningen för BoråsBorås TME AB behöver 
detta rättas till, varför denna justering föreslås nu. Felet bestod av en 
felskrivning av antalet suppleanter och på följande sätt; Styrelsen ska bestå av 
åtta ledamöter med minst en ersättare. Ändring föreslås till att styrelsen ska 
bestå av minst två och högst fyra suppleanter istället. 

Av partiöverenskommelsen rörande vissa frågor för mandatperioden 2023-01-
01 – 2026-12-31framgår att antalet ledamöter och ersättare som ska ingå i 
styrelserna ändras för en del av bolagen. Det föreslås i enlighet härmed att 
bolagsordningarnas § 8, Styrelse, ändras vad gäller hur många ledamöter och 
ersättare styrelserna lägst ska bestå av. Bolagsordningarnas intervall föreslås 
justeras med hänsyn tagen till det lägre antal ledamöter och ersättare som nu 
kommer att tillsättas i styrelserna. För att undvika att riskera att styrelsen inte är 
komplett, för det fall att en plats blir vakant föreslås, i de fall det är möjligt, att 
minsta antalet anges till två lägre än antalet valda ledamöter och ersättare i de 
bolag som berörs av ändringen. En justering av röstlängden för ett 
tydliggörande föreslås också. Följande ändringar föreslås i BoråsBorås TME 
ABs bolagsordning; 
Styrelsen ska bestå av åtta ledamöter med minst två och högst fyra suppleanter. 
Ordet ersättare föreslås ändras till suppleant då den benämningen används i 
övrigt. 

I bilagda styrdokument, framgår de ändringar som föreslås. Nyheter är 
markerade genom understrykning och är kompletterad med en rödmarkerad 
text, som anger bakgrunden till förslaget. För text som är överstruken finns 
beskrivet, med rödmarkerad text, om texten ersätts av annan text eller helt utgår 
med hänsyn till inaktualitet. Därutöver biläggs förslagen till nya styrdokument 
utan spårbara ändringar. 

Beslutsunderlag  
1. Bolagsordning, Borås TME AB – spårbara ändringar 
2. Bolagsordning, Borås TME AB – rent dokument 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  
 

 
 

  
  

 

 

 
 

  
 

 
 

  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 16(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 243 Dnr KS 2023-005222.5.1.0 

Initiativärende: Får det vara lov med en plats?  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Ärendet ska skickas på beredning till Stadsledningskansliet. 

Sammanfattning  av ärendet  
Andreas Exner (SD), Marie Jöreteg (M) och Niklas Arvidsson (KD) har lämnat 
ett initiativärende till dagens sammanträde, se bilaga. 

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende av Andreas Exner (SD), Marie Jöreteg (M) och Niklas 

Arvidsson (KD): Får det vara lov med en plats? 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Andreas Exner (SD), kommunalrådet Marie Jöreteg (M) och 
kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Borås Stad bjuder in intresserade företag för ett förutsättningslöst 
samtal om hur upphandling av ramavtal, eller annan typ av frivillighetsreform, 
kan leda till fler äldreboenden i Borås. 

Stefan Lindborg (V) och Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar 
att ärendet skickas på beredning till Stadsledningskansliet. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska skickas på 
beredning till Stadsledningskansliet och dels till om ärendet ska avgöras idag 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  

 
  

 
  

 

   
 

  
   

 
   

  
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 17(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 244 Dnr KS 2021-006043.1.2.8 

Borås Stads trädplan  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen skickar tillbaka Borås Stads trädplan till Tekniska nämnden 
för omarbetning så att planen följer riktlinjen för styrdokument. 

Sammanfattning  av ärendet  
Tekniska nämnden har skickat en trädplan för beslut i Kommunfullmäktige. 
Nämnden har tagit fram planen utifrån ett beslut i Kommunstyrelsen (20 
januari 2020 § 25) att Tekniska nämnden i samarbete med Kommunstyrelsen 
skulle ta fram en trädplan för Borås Stad. 

Kommunstyrelsen beslutar att skicka tillbaka trädplanen till Tekniska nämnden 
för omarbetning istället för att bereda ärendet till Kommunfullmäktige. 
Motiveringen till detta är att planen inte har följt riktlinjen för styrdokument 
och att planen inte varit på remiss till berörda nämnder. 
Det pågår ett arbete med en större revidering och översyn av 
grönområdesplanen. Kommunstyrelsen ser gärna att Tekniska nämnden i 
omarbetningen av trädplanen tar hänsyn till den reviderade grönområdesplanen. 

Beslutsunderlag  
1. Tekniska nämndens beslut om antagande av Borås Stads Trädplan 
2. Förslag på trädplan från Tekniska nämnden 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 18(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 245 Dnr KS 2023-004643.3.2.25 

Utökning av verksamhetsområden för VA 2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Utökning av verksamhetsområde för VA fastställs. 

I beslutet deltar inte Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD). 

Sammanfattning  av ärendet  
Borås Energi och Miljö AB har sedan 2011 ansvar för kommunens VA-
verksamhet. Bolaget föreslår nu en utökning av verksamhetsområdet för VA. 
Verksamhetsområde är det geografiska område inom vilket en eller flera 
vattentjänster har ordnats eller ska ordnas genom en allmän VA-anläggning. 
I takt med förtätning och exploatering av nya utbyggnadsområden i Borås Stad 
så behövs allmänna VA-anläggningar byggas ut vilket innebär att även 
verksamhetsområdet för VA behöver utökas. Under 2022 har ett antal nya 
anslutningar av fastigheter ägt rum och dessa behöver nu formellt införlivas i 
verksamhetsområdet. Att fastigheter som är anslutna till en allmän VA-
anläggning ingår i verksamhetsområdet är en förutsättning enligt 
Vattentjänstlagen. 

De fastigheter som har anslutits eller kommer att anslutas ska införlivas 
verksamhetsområdet för VA framgår av bolagets handling (bilaga 1). 

Beslutsunderlag  
1. Borås Energi och Miljö AB, Beslutsunderlag, Utökning av 

verksamhetsområde för VA 2022 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Utökning av verksamhetsområdet för VA 
fastställs. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Ärendet återremitteras 
till Borås Energi och Miljö AB för kompletterande yttrande från berörda 
fastighetsägare, med syftet att kartlägga områdenas önskemål om en eventuell 
anslutning till kommunens VA-verksamhet, se bilaga. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-004643.3.2.25
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 19(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska avgöras idag 
och dels till om ärendet ska återremitteras och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. 

Beslut   
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen:
Ärendet ska avgöras idag. 

Reservation   
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt återremissyrkande. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 20(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 246 Dnr KS 2020-004833.1.2.2 

Förlängning av markanvisning för Norrmalm  1:1 i 
Borås.  Se dnr 2013-00499  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att förlänga markanvisningsavtal gällande del av
Norrmalm 1:1 med Ås Härads fastigheter, till och med 2025-06-30. 

Sammanfattning  av ärendet  
Markanvisningsavtal ingicks 2016-06-29 med Ås Härads fastigheter avseende 
del av fastigheten Norrmalm 1:1 och Rådjuret 2 för en tid till och med 2018-06-
30. Avtalet förlängdes därefter till att gälla till och med 2023-06-30. 
Tidigare förlängning av avtalet har skett genom delegation. För att undvika 
risken för jäv fattas beslutet av Kommunstyrelsen. 

Förberedande exploatering har försenats då detaljplanearbetet föregicks av ett 
planprogram. Programmet studerade markanvändning och konsekvenser av 
genomförandet, skolans expansion, samt möjligheterna att utveckla rekreations-
och naturområdet. Osäkerheter kring den bergssäkring som krävs inom 
planområdet för att möjliggöra byggnationen har gjort att planarbetet har dragit 
ut på tiden ytterligare. 

Beslutsunderlag  
1. Förlängning av markanvisning, undertecknat av motparten 230607 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 21(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 247 Dnr KS 2023-005213.1.2.1 

Initiativärende:  Kartlägg möjliga  platser för 
omsorgsboenden  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Ärendet skickas på beredning till Stadsledningskansliet. 

Sammanfattning  av ärendet  
Andreas Exner (SD), Marie Jöreteg (M) och Niklas Arvidsson (KD) har lämnat 
ett initiativärende till dagens sammanträde, se bilaga. 

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende av Andreas Exner (SD), Marie Jöreteg (M) och Niklas 

Arvidsson (KD): Kartlägg möjliga platser för omsorgsboenden 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Andreas Exner (SD), kommunalrådet Marie Jöreteg (M) och 
kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Att uppdra Stadsledningskansliet att se över mark och befintliga 
fastigheter utanför kommunens ägo för att kartlägga gällande detaljplaner, 
stadsplaner, byggnadsplaner, samt avstyckningsplaner som kan tillåta 
äldreomsorgsverksamhet och återkoppla detta till Kommunstyrelsen. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att ärendet skickas på 
beredning till Stadsledningskansliet. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska skickas på 
beredning till Stadsledningskansliet och dels till om ärendet ska avgöras idag 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 22(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 248 Dnr KS 2023-000381.2.4.1 

Ekonomiska ramar  2024  

Kommunstyrelsens  beslut  
Ekonomiska ramar för år 2024 fastställs enligt upprättat förslag. 

I beslutet deltar inte Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson 
(KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Stefan Lindborg (V). 

Protokollsanteckningar  
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Vidare lämnar Stefan Lindborg (V) en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Kommunstyrelsen har vid sammanträdet den 19 juni 2023 fastställt 
förutsättningar och ekonomiska ramar för arbetet med kommunens Budget 
2024. Nedan redovisas principer för budgetramarna samt den ekonomiska 
utveckling som har varit och den som beräknas framgent som underlag för 
Kommunstyrelsens beslut. 

Kommunstyrelsen konstaterade i årsredovisningen för 2022 ett resultat som i 
slutändan totalt sett blev bättre än de första prognoserna under året.
Återhämtningen efter pandemin gick snabbare än förväntat vilket medförde att 
skatteintäkterna för 2022 kontinuerligt förbättrades Andra poster som bidrog 
till resultatet var en hög nivå på realisationsvinsterna. Sammantaget landade 
kommunens resultat på höga +401 mnkr. För att ytterliga stärka kommunens 
handlingsberedskap mot sämre ekonomiska tider avsattes ytterligare 250 mnkr 
till resultatutjämningsreserven RUR. Totalt finns då 500 mnkr avsatt vid 
ingången av 2023. 

De ekonomiska resultaten på nämndnivå var även de tillfredsställande med ett 
sammantaget positivt resultat jämfört med kommunbidragen på +84 mnkr. 
Detta var t.o.m. något bättre än året innan som slutade på +64 mnkr. 
Förklaringen står delvis att finna i efterdyningarna av coronapandemin. 
Förskolenämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden 
redovisade ex. ett sammantaget överskott på +41 mnkr till stor del beroende på 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 23(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

att verksamhetens tjänster utnyttjats i lägre grad p.g.a. pandemin. Andra 
nämnder såsom fritids- och folkhälsonämnden förlorade intäkter när våra 
anläggningar var tvungna att dra ned på verksamheten om än i mindre 
omfattning än åren innan. 

Åren med Coronapandemin har varit en berg- och dalbana kantat av osäkerhet 
kring konjunktur och skatteunderlag. När vi nu trodde på ett närmande till 
någon form av normalläge har andra händelser i världen påverkat ekonomin 
med materialbrist och ett väsentligt högre inflationsläge. Till det kommer 
kraftigt ökade pensionskostnader under 2023-2024 som vi måste hantera i 
budgeten. Inledningsvis kan det i alla konstateras att Borås liksom många andra 
kommuner kommit ifrån åtminstone pandemin med ekonomin under kontroll. 

Beslutsunderlag  
1. Ekonomiska ramar 2024 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 24(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 249 Dnr KS 2023-004572.6.3.25 

Hyresuppräkning 2024  

Kommunstyrelsens  beslut  
Uppräkning av schablonhyran inom internhyressystemet behandlas i samband 
med beslut om Ekonomiska ramar 2024, se ärende E1. 

Protokollsanteckning  
Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson (KD) och Helena 
Ishizaki (KD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Enligt Regler för internhyra ska Kommunstyrelsen årligen besluta om det 
omräkningstal som ska tillämpas vid uppräkning av schablonhyran. Detta sker i 
samband med beslut om budgetramar för det kommande året. Enligt Regler för 
internhyra ska även motsvarande omräkningstal tillämpas vid uppräkning av 
verksamhetsnämndernas lokalkostnader. Avsikten är att få en överens-
stämmelse mellan ramuppräkning och hyresuppräkning. 

Efter analys och bedömning av framtida kostnader har Lokalförsörjnings-
nämnden beslutat att föreslå Kommunstyrelsen att besluta om en uppräkning 
av lokalkostnaderna om 4,0 % för 2024. Enligt avstämning med 
Lokalförsörjningsförvaltningen kommer denna höjning inte täcka den 
beräknade kostnadsökningen för 2024 utan ett underskott beräknas uppstå för 
verksamhetsfastigheterna inom nämndens ansvarsområde. Uppräkning med 4,0 
% innebär 2,2 % högre än nämndernas uppräkning för övriga kostnader i de 
ekonomiska ramarna. Kompensation för differensen ca 15 mnkr har lagts ut till 
nämnderna i enlighet med reglerna för internhyra. 

Beslutsunderlag  
1. Skrivelse från Lokalförsörjningsnämnden om hyresuppräkning 2024 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2023-004572.6.3.25
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 25(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 250 Dnr KS 2023-001082.6.1.2 

Villkorsändring Simonsland Marketplace  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Godkänna villkorsändring av hyresavtal för Simonsland 16, från den 1 
november 2023, med en avtalstid på 5 år och en hyresnivå på 7 142 700 
kronor/år. Beslutet gäller den del av Simonsland som nyttjas av Marketplace, 
Inkubatorn samt Drivhuset med en yta på 4 926 kvadratmeter. 

Protokollsanteckning  
Stefan Lindborg (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Bakgrund 
Borås Stad blev 2021-12-15 uppsagd som hyresgäst för nya villkor avseende 
Marketplace, Inkubatorn samt Drivhuset i fastigheten Borås Simonsland 16, 
adress Skaraborgsvägen 3. Hyresvärd är Simonsland Fabriken AB som ägs av 
Kanico AB. Lokalförsörjningsnämnden beslutade 2023-05-16 att godkänna 
avtalsförslaget, som avser 4 926 kvm med en hyra på 7 142 700 kronor/år från 
den 1 november 2023. Villkorsändringen består av en hyreshöjning, värme-
tillägg 45 kr/kvm, index uppräknat till 100 % samt en avtalstid på 5 år. 
Lokalförsörjningsnämndens beslut ersätter tidigare beslut från Lokal-
försörjningsnämnden 2023-01-24. Förändringen i det nya beslutet består av att 
avtalstiden genom förhandling sänkts från 12 år till 5 år. 

Borås Stads del av Textile fashion Center: 
Textile Fashion Centers vision är att vara Europas ledande center för hållbar 
utveckling och innovation inom textil och mode. Grunden för centret är Borås 
Stads och Högskolan i Borås verksamheter inom textil och mode. Genom dem 
sammanförs affärs- och innovationsutveckling, forskning, utbildning, kultur 
och upplevelser i en kreativ och inspirerande miljö. Här finns också kontors-
hotell med mindre företag inom textil och andra branscher. I Textile Fashion 
Center förstärks potentialen för kompetensdelning och samspel. 
Samlokaliseringen ger ökade möjligheter för alla parter. 

Beslutsunderlag  
1. Nytt avtalsförslag från Lokalförsörjningsnämnden: Villkorsändring 

Simonsland Marketplace 
2. Simonsland översiktsritning avtal 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 26(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 251 Dnr KS 2023-000332.4.2.3 

Avskrivning av fordringar över ett halvt basbelopp  

Kommunstyrelsens  beslut  
Fordringar om en sammanlagd summa av 35 383 kronor skrivs av. 

Sammanfattning  av ärendet  
Servicekontoret, Redovisningsservice, har inkommit med förslag på 
avskrivningar av fordringar. Fordringarna uppgår till mer än ett halvt basbelopp 
per gäldenär och avser dödsbo motsvarande 35 383 kronor. 

Beslutsunderlag  
1. Bilaga underlag från Redovisningsservice, Servicekontoret, 2023-05-09 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 27(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 252 Dnr KS 2023-004432.4.4.0 

Anhållan om  ansvarsfrihet för Stiftelsen Svenska Blå  
Stjärnans Djursjukhus i Borås för 2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Styrelsen för Stiftelsen Svenska Blå Stjärnans Djursjukhus i Borås beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2022. 

Sammanfattning  av ärendet  
Stiftelsen har till ändamål att bedriva och utveckla djursjukvård inom 
Boråsregionen. I enlighet med stiftelsens stadgar ska Kommunstyrelsen i Borås 
besluta om ansvarsfrihet. Djursjukhuset har under 2022 haft en omsättning på 
42,5 miljoner kronor och redovisar ett resultat för året på 887.014 kronor. 
Stiftelsens soliditet (andel eget kapital) uppgick per 2022-12-31 till 37,2 %. 
Borås Stads borgensåtagande för stiftelsen uppgick per 2022-12-31 till 
7.465.000 kronor. 

Av revisionsberättelsen framgår att årsredovisningen har upprättats i enlighet 
med årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden rättvisande bild 
av stiftelsens finansiella ställning och av dess finansiella resultat. 
Styrelseledamöterna anses inte ha handlat i strid med stiftelselagen, 
stiftelseförordnandet eller årsredovisningslagen. 

Beslutsunderlag  
1. Årsredovisning 2022 för Stiftelsen Svenska Blå Stjärnans Djursjukhus i 

Borås, 2023-05-11 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 253 Dnr KS 2023-003682.4.2.4 

Anhållan om  kommunal borgen Dalsjöfors scoutkår  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att bevilja kommunal borgen för lån på maximalt 250 000 kronor för 
Dalsjöfors scoutkår för tillgänglighetsanpassning av toalett samt kök. 
Borgensåtagandet är tidsbegränsat till åtta år. 

Sammanfattning  av ärendet  
Dalsjöfors scoutkår har 2023-04-24 kommit in med en ansökan om kommunal 
borgen för finansiering av byggnation av handikappanpassad toalett samt 
tillgänglighetsanpassning av kök. Dalsjöfors scoutkår har sökt olika bidrag, men 
har ännu inte fått besked från samtliga varför även en kommunal borgen kan 
komma att behövas. Fritid- och folkhälsonämnden har godkänt projektet och 
har beviljat ett anläggningsbidrag om 120 000 kronor. 

Dalsjöfors scoutkår har vid tidigare tillfälle beviljats borgen om 300 000 kronor 
för lån i samband med köp av scouthuset (§12 KF 2018-01-18). Detta lån är 
amorterat. Kommunstyrelsen bedömer att Dalsjöfors scoutkår är en förening 
med en stabil verksamhet och har god kontroll över sin ekonomi. Enligt 
riktlinjer för finansverksamheten ska borgen vara tidsatt till maximalt åtta år. 

Beslutsunderlag  
1. Ansökan om kommunal borgen, Dalsjöfors scoutkår, 2023-04-24 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 29(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 254 Dnr KS 2023-004321.2.4.1 

Delårsrapport  januari  - april 2023   

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del enligt särskilda bemyndiganden i KF 
Budget 2023: 

Följande nämnder erhåller utökade kommunbidrag 2023 med anledning av 
Kommunals löneavtal 2023. Medlen finns avsatta centralt vilket innebär att 
tillskotten inte får någon resultateffekt på kommunen som helhet. 
Förskolenämnden 1 450 tusen kronor 
Grundskolenämnden 2 300 tusen kronor 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 400 tusen kronor 
Sociala omsorgsnämnden 2 400 tusen kronor 
Fritids- och folkhälsonämnden 300 tusen kronor 
Tekniska nämnden 150 tusen kronor 
Arbetslivsnämnden 150 tusen kronor 
Individ- och familjeomsorgsnämnden 100 tusen kronor 
Vård- och äldrenämnden 5 650 tusen kronor 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Delårsrapport januari-april 2023 godkänns. 
Tekniska nämndens kommunbidrag ökas med 4 100 tusen kronor för 
anpassning till verkliga kapitalkostnader under 2023. 
Det utökade kommunbidraget på 500 tusen kronor för Klimatanpassning och 
krisberedskap i KF-budget 2023 flyttas från Miljö-och konsumentnämnden till 
Samhällsbyggnadsnämnden som konsekvens av den nya 
Samhällsbyggnadsorganisationen.
Ärendet 2023-00481 "Åtgärdsplan för budget i balans 2023 från 
Samhällsbyggnadsnämnden" behandlas i samband med delårsrapporten. 

Att delårsrapport januari-april 2023 godkänns med ändringen att uppdraget om 
att genomföra en ny, politiskt ledd, utredning om framtidens kollektivtrafik 
genom stadens centrala delar markeras som ”Delvis genomfört”. 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) till förmån för Annette Carlson (M) 
och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 30(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning  av ärendet  
När Kommunfullmäktige antog budgeten för 2023 var det i ett svårt och 
osäkert ekonomiskt läge. Ett ekonomiskt resultat på historiskt låga -64 mnkr 
präglades av hög inflation, höjda elpriser och kraftigt höjda pensionskostnader. 
Nämndernas kommunbidrag ökade med 6,9 (4,6) % jämfört med föregående 
års budget främst beroende på höjda personalomkostnadspålägg (PO) drivet av 
de ökade pensionskostnaderna. Satsningar på 51 (145) mnkr utöver de ordinarie 
ramarna kunde ändå göras för att möta verksamheternas utmaningar och i vissa 
fall strukturella underskott. Utöver detta fick nämnderna 19 (21) mnkr i 
målgruppsrelaterade volymförändringar enligt befolkningsprognoser redan i 
vårens rambeslut. Återhämtningen efter coronapandemin såg bra ut under 
2022. Ekonomin blev inte så negativ som kunde befarades. Kommunernas 
resultat för 2022 hamnade också på en hög nivå tack vare stigande 
skatteintäkter. Detta förbytes fort i och med kriget i Ukraina som bl.a. bidragit 
till högre inflation som har påverkat våra kostnader negativt inte minst 
pensionerna. Huruvida tillväxten avmattas och därmed också skatteunderlaget 
återstår att se. Hittills har motståndskraften på skattesidan hållit emot relativt 
bra men uppväger inte kostnadsökningarna. 

Sammantaget beräknas kommunen hamna på ett resultat som är klart bättre än 
budgeterade -64 mnkr. I dagsläget med hänsyn taget till nämndernas bedömda 
utfall ligger årsprognosen just nu på +98 mnkr för staden som helhet och beror 
till största delen på realisationsvinster på +130 mnkr bl.a. avseende försäljning 
av mark till Rättscentrum. Nämnderna redovisar ett förväntat sammantaget 
underskott för helåret 2023 på -100 mnkr utifrån ett periodresultat tom april på 
+28 mnkr. I den centrala bufferten finns avsatt 80 mnkr för ökade elkostnader 
så det totala nettot för nämndverksamheten blir då -20 mnkr i praktiken. 
Årsprognosen för Borås Stads bolag är ett resultat på totalt 97 mnkr. Prognosen 
är 81 mnkr sämre än budget, bestående av positiv avvikelse för bostadsbolagen 
med 5 mnkr och negativ avvikelse för stadshuskoncernen med 86 mnkr. Den 
stora avvikelsen beror främst på lägre elintäkter i Borås Energi och Miljö AB. 
Kommunstyrelsen bedömer att stadshuskoncernen kommer att generera ett 
positivt resultat 2023, och att underskottsbolagen, utifrån lämnade 
årsprognoser, kan finansieras med koncernbidrag. 

Kommunkoncernens totala ekonomi och finansiella ställning är i grunden god 
med över tiden goda resultat i kommunen och en relativt stark soliditet. 
Bolagen visar överlag svagare resultatnivåer och har små marginaler att hantera 
de kostnads- och ränteökningar som uppstått utifrån olika omvärldsfaktorer. 
De ökade kostnaderna slår direkt mot resultatet vilket syns i flertalet av 
bolagens inlämnade prognoser. Det är också tydligt att investeringstakten har 
påverkats av de stigande räntorna och inflationen, det är flera projekt som har 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 31(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

skjutits fram i tiden. För att behålla en god ekonomisk hushållning och 
samtidigt hantera demografiska utmaningar, fortsatt höga investeringsnivåer 
samt en ökad skuldnivå är det mycket viktigt att generera goda resultat för såväl 
kommun som bolag. Det gäller att få en rimlig investeringstakt som motsvarar 
de förändrade behoven och samtidigt ha en beredskap för förändrade ränte-
och inflationsnivåer och andra förändringar som kan komma att uppstå i 
omvärlden. 

Beslutsunderlag  
1. Delårsrapport januari-april 2023 
2. Åtgärdsplan för budget i balans från Samhällsbyggnadsnämnden 

Förslag och yrkanden  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunstyrelsen 
beslutar för egen del enligt särskilda bemyndiganden i KF Budget 2023: 
Följande nämnder erhåller utökade kommunbidrag 2023 med anledning av 
Kommunals löneavtal 2023. Medlen finns avsatta centralt vilket innebär att 
tillskotten inte får någon resultateffekt på kommunen som helhet. 
Förskolenämnden 1 450 tkr 
Grundskolenämnden 2 300 tkr 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 400 tkr 
Sociala omsorgsnämnden 2 400 tkr 
Fritids- och folkhälsonämnden 300 tkr 
Tekniska nämnden 150 tkr 
Arbetslivsnämnden 150 tkr 
Individ- och familjeomsorgsnämnden 100 tkr 
Vård- och äldrenämnden 5 650 tkr 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Delårsrapport januari-april 2023 godkänns. 
Tekniska nämndens kommunbidrag ökas med 4 100 tkr för anpassning till 
verkliga kapitalkostnader under 2023. 
Det utökade kommunbidraget på 500 tkr för Klimatanpassning och 
krisberedskap i KF-budget 2023 flyttas från Miljö-och konsumentnämnden till 
Samhällsbyggnadsnämnden som konsekvens av den nya 
Samhällsbyggnadsorganisationen.
Ärendet 2023-00481 "Åtgärdsplan för budget i balans 2023 från 
Samhällsbyggnadsnämnden" behandlas i samband med delårsrapporten. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del enligt särskilda bemyndiganden i KF 
Budget 2023: Följande nämnder erhåller utökade kommunbidrag 2023 med 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 32(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

anledning av Kommunals löneavtal 2023. Medlen finns avsatta centralt vilket 
innebär att tillskotten inte får någon resultateffekt på kommunen som helhet. 

Förskolenämnden 1 450 tkr 
Grundskolenämnden 2 300 tkr 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 400 tkr 
Sociala omsorgsnämnden 2 400 tkr 
Fritids- och folkhälsonämnden 300 tkr 
Tekniska nämnden 150 tkr 
Arbetslivsnämnden 150 tkr 
Individ- och familjeomsorgsnämnden 100 tkr 
Vård- och äldrenämnden 5 650 tkr 
Borås Stads nämnder uppmanas förbereda verksamheten inför budgetåret 2024 
genom att se över kostnader samt identifiera vad som inte ingår i nämndens 
grunduppdrag. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Delårsrapport januari-april 2023 godkänns. 
Tekniska nämndens kommunbidrag ökas med 4 100 tkr för anpassning till 
verkliga kapitalkostnader under 2023. 
Det utökade kommunbidraget på 500 tkr för Klimatanpassning och 
krisberedskap i KF-budget 2023 flyttas från Miljö-och konsumentnämnden till 
Samhällsbyggnadsnämnden som konsekvens av den nya 
Samhällsbyggnadsorganisationen.
Ärendet 2023-00481 "Åtgärdsplan för budget i balans 2023 från 
Samhällsbyggnadsnämnden" behandlas i samband med delårsrapporten. 
Uppdraget om framtidens kollektivtrafik genom stadens centrala delar anses 
delvis genomfört, se bilaga. 

Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Att delårsrapport januari-april 2023 godkänns med ändringen att 
uppdraget om att genomföra en ny, politiskt ledd, utredning om framtidens 
kollektivtrafik genom stadens centrala delar markeras som ”Delvis genomfört”, 
se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) yrkar bifall till Stefan Lindborgs (V) 
yrkande samt till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
gällande framtidens kollektivtrafik. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 255 Dnr KS 2023-004653.3.1.0 

Bildande av Smart Energi Ekonomisk  Förening  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Borås Energi och Miljö AB:s hemställan avseende Smart Energi Ekonomisk 
Förening tillstyrks. 

Sammanfattning  av ärendet  
Hemställan till Kommunfullmäktige: 
Styrelsen i Borås Energi och Miljö AB beslutade vid sammanträde den 2023-05-
11, § 35, deltagande i bildandet av ”Smart Energi Ekonomisk Förening” och att 
Borås Energi och miljö AB, med minst två andra energibolag går vidare med 
föreningsbildande av föreningen. Slutligen konstaterade styrelsen att då man 
bedömde att ärendet inte var av den art att frågan skulle tillställas 
kommunfullmäktige för ställningstagande, styrelsen endast skulle skicka ärendet 
till Kommunstyrelsen för kännedom. 

Härefter har ordförande, efter samråd med bolagsgruppen, den 2023-05-30, 
beslutat att frågan om deltagande i Smart Energi Ekonomisk Förening ändå är 
en fråga som ska överlämnas till kommunfullmäktige för ställningstagande. 
Frågan om deltagande och bildandet av Smart Energi Ekonomisk Förening 
bedöms vara ett ärende av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt 
och enligt aktuella ägardirektiv ska denna därför underställas Kommun-
fullmäktige för ställningstagande. Då man inte hann avvakta ett nytt 
styrelsebeslut i frågan före kommunstyrelsens sammanträde i juni månad, 
beslutade ordföranden den 2023-05-30, att ärendet istället ska hemställas 
Kommunfullmäktige för ställningstagande. Ärendet om hemställan om 
Kommunfullmäktiges ställningstagande ankom till Borås Stadshus AB den 1 
juni 2023. 

Syfte och bakgrund: 
Borås Energi och Miljö AB har sedan ett par år tillbaka medverkat i ett projekt 
tillsammans med tio andra energibolag i Sverige där man gemensamt utvecklat 
ett digitalt verktyg, benämnt K2, för analys av data från fjärrvärmemätare. 
Programvaran K2 används för automatisk identifiering av felande debiterings-
mätare, bristande funktion av fjärrvärmecentraler och upptäckt av avvikande 
förbrukningsmönster hos fjärrvärmekunder som kan användas för larm-
hantering. Borås Energi och Miljö AB använder K2 för att kvalitetssäkra 
debiteringsprocessen med en effektiv metod för kontroll av fjärrvärmemätare. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Syftet med samarbetet är att dela på kostnader för programutveckling och att 
tillsammans bidra med kompetens för att lösa gemensamma behov av digitala 
verktyg. Vid ingången av projektet, som initierades av dåvarande VD på Borås 
Energi och Miljö AB, fanns en uttalad tanke att medlemmarna efter att den 
initiala utvecklingen blivit klar, tillsammans skulle bilda en ekonomisk förening 
med syfte att gemensamt fortsätta utveckla och förvalta programvaran. 
Föreningen skulle också, på ett smidigt sätt, kunna möjliggöra framtida 
samarbeten inom liknande projekt. Man har nu kommit till en punkt då 
medlemmarna i projektet önskar gå vidare och formalisera samarbetet i en 
ekonomisk förening, Smart Energi Ekonomisk Förening. 

Beslutsunderlag  
1. Borås Energi och Miljö AB:s Styrelseprotokoll 2023-05-11 
2. Borås Energi och Miljö AB. Underlag för styrelsebeslutet 2023-05-11 
3. Borås Energi och Miljö AB:s Ordförandebeslut 2023-05-30 
4. Hemställan om fullmäktiges ställningstagande 2023-05-30 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 256 Dnr KS 2021-007731.1.6.4 

Svar på  initiativärende av Niklas  Arvidsson (KD):   
Avsluta samarbetet med Yancheng  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5: 
Initiativärendet avslås och anses därmed avslutat. 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD) och 
Stefan Lindborg (V) till förmån för Niklas Arvidsson (KD) och Stefan 
Lindborgs (V) yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 

Sammanfattning  av ärendet  
Niklas Arvidsson (KD) lade fram ett initiativärende på Kommunstyrelsens 
sammanträde den 29 september 2019, där han föreslår att samarbetsavtalet med 
staden Yancheng avslutas. I initiativärendet anför Niklas Andersson (KD) 
bland annat följande: ”Den 3 juni 2013 beslutade Kommunstyrelsen (§ 281) 
beslutade att godkänna ett samarbetsavtal mellan Borås Stad och Yancheng City 
i Kina. Samarbetsavtalet röstades igenom av samtliga partier, Vänsterpartiet 
avstod från att delta i beslutet. Ett par reseutbyten genomfördes sedermera i 
respektive stad. För Borås Stad syftade samarbetsavtalet till att öppna dörrar i 
Kina för vårt lokala näringsliv. Med facit i hand kan man dock konstatera att 
samarbetsavtalet inte har skapat det värde för vårt lokala näringsliv som man 
hade hoppats på.” 

Initiativärendet avslutas med att Niklas Arvidsson (KD) anser att 
samarbetsavtalet med Yancheng bör avslutas. Kommunstyrelsen konstaterar att 
samarbetsavtalet för närvarande inte innebär något utbyte med Yancheng. 
Dock bör inte avtalet sägas upp; i stället bör det anses vara vilande. 
Initiativärendet avslås och anses därmed avslutat. 

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende av Niklas Arvidsson (KD): Avsluta samarbetet med Yancheng 

Förslag och yrkanden  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Initiativärendet avslås och anses därmed avslutat. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) och Stefan Lindborg (V) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Initiativärendet bifalls, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Niklas Arvidsson (KD) 
och Stefan Lindborgs (V) yrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Niklas Arvidsson (KD) och Stefan Lindborgs (V) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla Ulf 
Olssons (S) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidsson (KD) och Stefan Lindborgs 
(V) yrkande”. 

Omröstning  
Vid omröstningen röstas ja av Linnea Kläth (MP), Marie Jöreteg (M), Ylva 
Lengberg (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Annette Carlson (M), 
Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Helena Ishizaki (KD), 
Stefan Lindborg (V), Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD). 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 257 Dnr KS 2023-002413.1.1.1 

Ansökan om planbesked för del av Krökling 1:1  
(Krökling  gård)  Sparsör  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen tillstyrker ansökan om planbesked och uppmanar 
Samhällsbyggnadsnämnden att pröva möjligheten att planlägga området. Den 
nya bostadsbebyggelsen ska anpassas till omgivningen i fråga om skala och 
utformning. Planavgränsningen kan utökas för att inkludera även kommunal 
mark för att få en bättre exploateringsekonomi för vatten- och gatuutbyggnad. 

Sammanfattning  av ärendet  
Den föreslagna bebyggelsen är i linje med översiktsplanen och förslaget 
stämmer med Strategisk plan för Sparsör, Frufällan och Tosseryd. 
Då utbyggnad av vatten och avlopp samt gator kommer att bli kostsamt så 
behöver genomförandefrågorna studeras tidigt i planarbetet. Detaljplanens 
avgränsning behöver studeras för att få en kostnadseffektiv utbyggnad av vägar, 
vatten och avlopp ett större exploateringsområde kan övervägas för att få 
kostnadstäckning t.ex. genom att även planlägga kommunal mark utpekat i den 
strategiska planen. 

Gatorna i området har enskilt huvudmannaskap och är svåra att bygga eller 
bredda i på grund av höjdskillnader och närområdets smala och relativt branta 
vägar. Samtidigt behövs fler bostäder för att dela på investeringarna som krävs 
för att dra fram kommunalt vatten och avlopp. Ett större planområde skulle 
även kunna tillåta en utformning av bebyggelsen som bättre kopplar ihop och 
harmoniserar med omgivningen. Vid en planläggning finns behov av att utreda 
hur vägar, tomtmark och vatten och avlopp kan byggas ut kostnadseffektivt. 
Även geoteknik, skyfall, naturvärden och arkeologi behöver utredas. 

Beslutsunderlag  
1. Planbeskedsansökan för Sparsör, del av Krökling 1:1 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 258 Dnr KS 2023-003113.3.4.0 

Yttrande över å rlig avstämning av 
trafikförsörjningsprogrammet för 2022  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen avger upprättad skrivelse som yttrande. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Enligt de beslutade samverkansformerna kring kollektivtrafiken i Västra 
Götaland ska Västra Götalandsregionen årligen göra en avstämning av arbetet 
med genomförandet av trafikförsörjningsprogrammet och redovisa uppföljning 
av de mål som satts upp. Kommunerna ges då möjlighet att via de delregionala 
kollektivtrafikråden, DKR, lämna yttranden på arbetet med att utveckla 
kollektivtrafiken. 

Årets avstämning innehåller uppföljning av trafikförsörjningsprogrammet för 
2022, med möjlighet att komma med inspel och synpunkter. 
Uppföljningsrapporten innehåller både en del som beskriver måluppfyllelsen 
och en del som beskriver genomförandet av programmet. I genomförandet 
ingår de strategier och fyra fokusområden som är en del av 
trafikförsörjningsprogrammet. 
Västra Götalandsregionen önskar svar på följande frågor: 
- Reflektioner kring måluppfyllelsen för 2022? 
- Hur kan vi hjälpas åt att fortsätta återta och öka det hållbara resandet? 
- Programmet innehåller fyra fokusområden som kräver samverkan för att nå 

framgång. Är det något av områdena som ni särskilt ser att vi tillsammans 
kan arbeta med utifrån våra respektive roller? Exemplifiera gärna. 

- Övriga synpunkter/kommentarer? 

Borås Stads svar 
Reflektioner kring måluppfyllelsen för 2022: 
Kollektivtrafiken har inte fullt ut återhämtat sig efter pandemin men är på god 
väg. Det nya normalläget ser inte ut som före pandemin. Att de som kan och 
har möjlighet väljer att jobba hemifrån 1-2 dagar i veckan innebär färre resor. 
Dock kan många arbeten inte ske på distans som exempelvis jobb inom vård 
och omsorg, transport och byggsektorn.  Därför at det fortsatt viktigt att målet 
om att andelen hållbara resor ska öka i hela Västra Götaland. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Hur kan vi hjälpas åt att fortsätta återta och öka det hållbara resandet? 
En förutsättning är att man fortsätter arbeta för kollektivtrafik med god 
geografisk tillgänglighet som knyter samman Västra Götaland och skapar 
tillgänglighet till studier och arbetsmarknader. 

Programmet innehåller fyra fokusområden (driva på och underlätta för hållbara 
resval, kombinerad mobilitet, samhällsplanering och kollektivtrafik, driva på 
och styra forskning och innovation) som kräver samverkan för att nå framgång.
Är det något av områdena som ni särskilt ser att vi tillsammans kan arbeta med 
utifrån våra respektive roller? Borås Stad fortsätter arbeta för flera av dessa 
områden genom att planera och bygga utmed redan befintliga 
kollektivtrafikstråk och bygga gång- och cykelvägar mellan orter och till 
kollektivtrafik. Utöver detta samarbetar Borås Stad med Västtrafik i den 
strategiska planeringen för att planering och hållbart resande ska gå hand i 
hand. Dock finns en begränsad makt hos kommunen då kollektivtrafikstråken 
utanför Borås tätort ofta ligger på Trafikverkets vägar och utbud av 
kollektivtrafik ligger i Västtrafiks händer. 

Även pendelparkeringar/samåkningsparkeringar utanför Borås tätort har 
kommunen svårt att påverka eftersom de oftast ligger utmed Trafikverkets 
vägar. Dessa båda typer av parkering skulle tillsammans med 
kollektivtrafik/samåkning minska trycket på vägnätet både i staden och på 
huvudvägnätet. Borås Stad är positiva till att vara testarena för forskning och 
innovation som bidrar till en positiv samhällsutvecklingen gällande hållbara 
resor. 

Beslutsunderlag  
1. Protokollsutdrag från infrastruktur- och ko. 
2. Remissbrev årlig avstämning av trafikförsör. 
3. Uppföljning av trafikförsörjningsprogrammet 2. 

2023-03-29 
2023-03-29 
2023-03-29 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen avger upprättad skrivelse som yttrande. 

Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Att 
Kommunstyrelsen avger upprättad skrivelse, med nedanstående ändringar, som 
yttrande: Följande läggs till som nytt stycke under ”Reflektioner kring 
måluppfyllelsen för 2022”: 
- ”Borås Stad ser med oro på att återhämtningen efter pandemin går 

långsamt inom stadstrafiken i Borås, jämfört med andra pendlingsnav. Vi 
anser därför att det är viktigt att parterna inom ramen för Stadstrafikforum 
diskuterar nya initiativ för att göra kollektivtrafiken mer attraktiv i staden. 
Utifrån vårt perspektiv behöver möjligheterna till linjebyten i centrum och 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

närheten mellan hållplatser och viktiga målpunkter i stadens centrala delar 
förbättras.” 

Följande läggs till som nytt stycke efter ”… ligger i Västtrafiks händer”: 
- ”Inom ramen för samverkan i Stadstrafikforum vill vi nå en samsyn med 

övriga parter om förbättringar i linjesträckningen i stadens centrala delar”, 
se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Stefan Lindborgs (V) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 259 Dnr KS 2021-008253.1.1.1 

Granskningsyttrande Detaljplan för Hä ssleholmen, del  
av Hässleholmen  3:1, Bodavallen  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen tillstyrker granskningsförslaget. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD) till förmån för Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD) och 
Andreas Exners (SD) yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Syftet med den nya detaljplanen är att möjliggöra utveckling av Bodavallens 
idrottsområde. Detaljplanen skapar förutsättningar för idrottsområdet att 
utvecklas över tid och för fler verksamheter att nyttja området. I området 
planeras ett allaktivitetshus med fullstor idrottshall och lokaler för skol- och 
föreningsverksamheter. Detaljplanen tillskapar fler byggrätter som möjliggör att 
framtida behov kan tillgodoses. 

Kommunstyrelsen kommentar från samrådsförslaget har tillgodosetts och 
planförslaget lever upp till Kommunstyrelsens planuppdrag. Kommunstyrelsen 
tillstyrker därmed planförslaget. 

Beslutsunderlag  
1. Underrättelse om granskning, 2023-05-04 
2. Planbeskrivning, 2023-05-04 
3. Plankarta, Bodavallen, 2023-05-04 
4. Samrådsredogörelse, Bodavallen 2023-05-04 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen tillstyrker granskningsförslaget. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: 
Kommunstyrelsen tillstyrker granskningsförslaget under förutsättning att 
ytterligare parkeringsplatser läggs till i detaljplanen, se bilaga. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg (V) yrkar på följande tillägg: Att Kommunstyrelsen tillstyrker 
detaljplanen med synpunkten att Samhällsbyggnadsnämnden ska utreda 
förutsättningarna för ett utomhusbad inom ramen för detaljplanen, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD) och Andreas 
Exners (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 

Proposition  
Ordföranden ställer därefter proposition på avslag respektive bifall till Stefan 
Lindborgs (V) tilläggsförslag och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 

Beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Stefan Lindborgs (V) tilläggsförslag avslås. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt 
tilläggsyrkande. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 260 Dnr KS 2023-002403.1.1.1 

Yttrande över a nsökan om planbesked för  
Frufällan, Fristads-Rölle 1:21  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen beslutar med 7 röster mot 6: 
Kommunstyrelsen avslår ansökan om planbesked. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Helena Ishizaki (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD) till förmån för Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD) och 
Andreas Exners (SD) yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Ansökan gäller 80 villor och har inkommit vid tidigare tillfällen, senast 2020 
(ärende 2020-600), då ansökan drogs tillbaka innan beslut i kommunstyrelsen. 
Den föreslagna bebyggelsen är inte i linje med översiktsplanen, inte i ett 
prioriterat område i en serviceort och heller inte utpekat i den strategiska planen 
för Tosseryd, Frufällan och Sparsör. 

Området är mycket kuperat och befintliga bostäder har idag problem med basal 
infrastruktur så som angöring, sophämtning och snöröjning. Kommunen är inte 
huvudman för vägar eller dagvattenhantering i området och det finns problem 
med att bygga ut t.ex. vatten och avlopp kostnadseffektivt. Långa branta vägar 
utan dubbelsidig bebyggelse ger långa ledningssträckningar och pump-
anordningar som ska bekostas av för få anslutningsavgifter. Det kommer krävas 
stora markarbeten för att få till tomter och vägar med godkända lutningar och 
det är inte förenligt med att naturen är utpekad som klass 3 i naturdatabasen. 
Att bebygga området riskerar även att få negativa konsekvenser för vatten-
skyddsområdet. En relativt stor ökning av glest placerade bostäder riskerar även 
att leda till ett stort behov av bilanvändning och behov av breddning av 
befintliga vägar, vilket i så fall skulle inkräkta på befintliga bostadstomter. 

Förslagen bebyggelse kan även komma att kräva anslutningar och eventuellt 
åtgärder längs Riksväg 42 där Trafikverket är väghållare, även om vägarna i 
området sköts av en vägförening kräver Trafikverket att i de fallen få teckna 
avtal om genomförandet med kommunen. 

Beslutsunderlag  
1. Ny ansökan om planbesked för Fristads-Rölle 1:21, (Krökling gård) 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen avslår ansökan om planbesked. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: 
Kommunstyrelsen bifaller ansökan om planbesked, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson (KD) och Andreas 
Exners (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M), Niklas Arvidsson 
(KD) och Andreas Exners (SD) yrkande”. 

Omröstning  
Vid omröstningen röstas ja av Linnea Kläth (MP), Stefan Lindborg (V), Ylva 
Lengberg (S), Johan Wikander (L), Per Carlsson (S), Kerstin Hermansson (C) 
och Ulf Olsson (S) samt nej av Helena Ishizaki (KD), Marie Jöreteg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och Annette 
Carlson (M). 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 261 Dnr KS 2022-005923.1.1.0 

Svar på uppdrag från Kommunfullmäktige att  ta fram  en 
Vindbruksplan. Se dnr 2015-00131  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Kommunfullmäktigeuppdraget förklaras avslutat. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
År 2015 gavs Kommunstyrelsen i uppdrag att göra en Vindbruksplan som ett
tillägg till Översiktsplanen och att tysta områden skulle utredas. 
Kommunstyrelsen konstaterade då att det är ett arbete som behöver 
genomföras tillsammans med flera förvaltningar. Rapportering av hur det gått 
med uppdraget har skett genom Stratsys varje tertial fram till våren 2023.
En ny Översiktsplan var klar 2018 med hänvisning till de 5 principer som 
Kommunfullmäktige tidigare beslutat om, samt att det fanns ett uppdrag att 
göra Vindbruksplan. Arbetet med att få fram underlag till en Vindbruksplan har 
pågått under tiden, bland annat med försök att få fram en användbar 
landskapsanalys. Områden som har tillstånd att bullra, inklusive vägbuller, har 
presenterats i karta, men vilken ljudnivå som ska gälla för att betraktas som tyst 
har inte kunnat fastslås. 

Flera vindkraftprojekt har kommit och gått under tiden och lönsamheten för att 
etablera vindkraft i Sverige har varit föränderlig. Ett projekt har tillstånd och 
ligger främst i annan kommun med någon del inom Borås. Processerna att söka 
tillstånd är långa. Idag är två nya aktörer igång med ansökningsprocesser som 
måste börja om från grunden kring tidigare beviljade men nedlagda områden. 

Det går inte att hitta områden som har utrymme stort som dagens vanliga 
projektstorlekar (upp till 5 verk) och inte har bostäder eller annan 
markanvändning som krockar med vindkraftens behov. Därför anses inte 
uppdraget att göra en vindbruksplan längre nödvändig. De tidigare beslutade 
fem principerna vägleder tillräckligt och bedömningar får ske från fall till fall. 
Kommunfullmäktige fastställde år 2011 rekommendationer kring principer vid 
etablering av vindkraft. Rekommendationerna är indelade under följande 
rubriker: 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

- Grupper av verk 
- Estetisk placering av verk inom grupper 
- Fri siktyta åt något väderstreck 
- Vinst i lokalsamhället 
- Samordna med andra störningar. 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att avsluta uppdraget. 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktigeuppdraget förklaras 
avslutat. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunfullmäktigeuppdraget ska fortlöpa, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen 

§ 262 Dnr KS 2022-007931.1.2.1 

Svar på  inbjudan till samråd  - Vindpark i  Rångedala  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen ställer sig initialt positiv till markanvändning med vindkraft i 
berörda området vid Rångedala och projektet benämnt Vindpark Rångedala, 
samt skickar upprättad skrivelse till Tekniska Verken i Linköping Vind AB. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Protokollsanteckningar  
Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Vidare lämnar Stefan Lindborg (V) en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Tekniska Verken i Linköping Vind AB, sände en inbjudan till avgränsnings-
samråd till Borås Stad den 19 oktober 2022. Ett tjänstemanna-samråd har hölls 
den 30 november 2022 för att förbättra underlaget som kan behövas. Bolaget 
bjöd in närboende och allmänhet till en informations-utställning 14 och 15 
mars 2023. Borås Stad har inte skickat något formellt yttrande inom 
samrådstiden (som varade till 12 april 2023). Med en skrivelse till exploatören 
Tekniska Verken i Linköping AB önskar Borås Stad informera om att staden 
ställer sig initialt positiv till markanvändning med vindkraft i berörda området 
vid Rångedala och projektet benämnt vindpark Rångedala. 

Även om informationen rent formellt inte äger någon rättsverkan, så önskar 
staden ändå informera om sina ambitioner i frågan, som en avsiktsförklaring, 
för att försöka minimera osäkerheter. Även om kommunen inte har någon 
särskild vindkraftsplan antagen, så kan konstateras att markanvändningen i 
projektet inte står i strid med annan föreslagen markanvändning enligt gällande 
plan för översiktlig planering. Om kommande miljökonsekvensbeskrivning 
(MKB) eller annat framkommer som påverkar ställningstagandet, så kan 
möjligheterna att etablera projektet bli annorlunda och kanske inte kan 
genomföras alls, eller på annat sätt än planerat. Staden vill trycka på de fem
principer som finns omnämnda i Översiktsplanen när det gäller etablering av 
vindkraft. Där är vinst i lokalsamhället en av de viktiga frågorna och bolaget 
förväntas engagera sig och vara tydliga i utformning av hur det ska kunna gå till. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige fastställde år 2011 rekommendationer kring dessa 
principer vid etablering av vindkraft: 
- Grupper av verk 
- Estetisk placering av verk inom grupper 
- Fri siktyta åt något väderstreck 
- Vinst i lokalsamhället 
- Samordna med andra störningar. 

Kring samma område beviljades för många år sedan att uppföra vindkraft med 
en annan exploatör, men just då var marknaden inte gynnsam för detta och 
verken blev aldrig uppförda och tillståndet förföll. Tekniska Verken i Linköping 
Vind AB måste därför börja om med processen för tillstånd. 

Beslutsunderlag  
1. Inbjudan till samråd – vindpark Rångedala 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen ställer sig initialt positiv till markanvändning med 
vindkraft i berörda området vid Rångedala och projektet benämnt Vindpark 
Rångedala, samt skickar upprättat brev till Tekniska Verken i Linköping Vind 
AB. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen avstyrker etableringen av 
vindkraft i Rångedala, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  
 

 
 

 

 
 

 
  

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

  
 

  
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 50(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 263 Dnr KS 2021-009131.1.2.1 

Svar på  inbjudan till samråd - Vindpark Våssberg  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen ställer sig initialt positiv till markanvändning med vindkraft i 
berörda området vid Viskafors och projektet benämnt Våssberg, samt skickar 
upprättad skrivelse till Zephyr Vind AB. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Protokollsanteckningar  
Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Vidare lämnar Stefan Lindborg (V) en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Zephyr Vind AB Torpavallsgatan 11 416 73 Göteborg, sände en inbjudan till 
avgränsningssamråd till Borås Stad den 1 december 2021. En utställning med 
personalbemanning för att svara på frågor planerades (och hölls) i Viskafors 
bibliotek januari 2022. Yttrande önskades till info@zephyrvind.se. Borås Stad 
har inte skickat något formellt yttrande inom samrådstiden (som varade till 30 
januari 2022). Däremot har tjänstemannasamråd hållits under 2022 för att 
förbättra underlaget som kan behövas. 

Med en skrivelse till exploatören Zephyr önskar Borås Stad informera om att 
staden ställer sig initialt positiv till markanvändning med vindkraft i berörda 
området vid Viskafors och projektet benämnt Våssberg. Även om 
informationen rent formellt inte äger någon rättsverkan, så önskar staden ändå 
informera om sina ambitioner i frågan, som en avsiktsförklaring, för att försöka 
minimera osäkerheter. Även om kommunen inte har någon särskild 
vindkraftsplan antagen, så kan konstateras att markanvändningen i projektet 
inte står i strid med annan föreslagen markanvändning enligt gällande plan för 
översiktlig planering. Om kommande miljökonsekvensbeskrivning (MKB) eller 
annat framkommer som påverkar ställningstagandet, så kan möjligheterna att 
etablera projektet bli annorlunda och kanske inte kan genomföras alls, eller på 
annat sätt än planerat. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 51(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Staden vill trycka på de fem principer som finns omnämnda i Översiktsplanen 
när det gäller etablering av vindkraft. Där är vinst i lokalsamhället en av de 
viktiga frågorna och bolaget förväntas engagera sig och vara tydliga i 
utformning av hur det ska kunna gå till. Kommunfullmäktige fastställde år 2011 
rekommendationer kring dessa principer vid etablering av vindkraft: 
- Grupper av verk 
- Estetisk placering av verk inom grupper 
- Fri siktyta åt något väderstreck 
- Vinst i lokalsamhället 
- Samordna med andra störningar. 

Kring samma område beviljades för många år sedan att uppföra vindkraft med 
en annan exploatör, men just då var marknaden inte gynnsam för detta och 
verken blev aldrig uppförda och tillståndet förföll. Zephyr Vind AB måste 
därför börja om med processen för tillstånd. 

Beslutsunderlag  
1. Inbjudan till samråd – Vindpark Våssberg 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen ställer sig initialt positiv till markanvändning med 
vindkraft i berörda området vid Viskafors och projektet benämnt Våssberg, 
samt skickar upprättad skrivelse till Zephyr Vind AB. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen avstyrker etablering av vindkraft 
i Viskafors och Våssberg, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 52(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 264 Dnr KS 2023-002323.1.1.1 

Detaljplan för Skäftingsbacka 1:129  Borås Stad  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen tillstyrker ansökan om planbesked och uppmanar 
Samhällsbyggnadsnämnden att pröva möjligheten att ändra befintlig 
avstyckningsplan. Den nya bostadsbebyggelsen ska anpassas till omgivningen i 
fråga om skala och utformning. Planavgränsningen kan utökas för att inkludera 
mark som omfattas av samma avstyckningsplan. 

Sammanfattning  av ärendet  
Den föreslagna bebyggelsen är i linje med översiktsplanen. I ÖP pekas 
utvecklingsstråken mot de fyra serviceorterna ut som lämpliga för fler bostäder 
och Gånghester befinner sig i stråket mot Dalsjöfors. Det inskickade förslaget 
utgår från den gällande avstyckningsplanen för området och bör studeras 
utifrån topografi och nuvarande gatustruktur för att bättre harmonisera med 
omgivningen. Då utbyggnad av vatten och avlopp samt gator kommer att bli 
kostsamt så behöver genomförandefrågorna studeras tidigt i planarbetet. 
Gatorna i området har enskilt huvudmannaskap och är svåra att bygga eller 
bredda i på grund av höjdskillnader och närområdets smala och relativt branta 
vägar. 

Detaljplanens avgränsning behöver studeras för att få en kostnadseffektiv 
utbyggnad av vägar, vatten och avlopp ett större exploateringsområde kan 
övervägas för att få kostnadstäckning. Omfattningen av detaljplanen kan 
lämpligen ersätta gällande avstyckningsplan. Kopplingar till centrum för gång-
och cykeltrafikanter behöver studeras tidigt samt åtgärder för att uppmuntra till 
kollektivt resande genom tydliga kopplingar till kollektivtrafik. Vid en plan-
läggning finns behov av att utreda hur vägar och vatten och avlopp kan byggas
ut. Även geoteknik, skyfall, naturvärden, arkeologi och eventuellt buller 
behöver utredas. 

Beslutsunderlag  
1. Planbeskedsansökan för Skäftingsbacka 1:129 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  
   

 

 

 
  

  
 

 
 

 
 

 
 

 
  

  
 

  
 

 

 

  
    

   
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 53(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 265 Dnr KS 2020-002753.3.4.0 

Ny järnväg Göteborg-Borås, västsvenskt  
ställningstagande  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom ” Ny järnväg Göteborg–Borås, västsvenskt 
ställningstagande”. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning  av ärendet  
Göteborg–Borås, en del av nya stambanor, är ett omfattande 
samhällsbyggnadsprojekt, som fordrar nära samverkan, samarbete och 
samplanering mellan ett stort antal berörda parter i stråket. Detta gäller både 
under den fortsatta planeringen och genomförandet av projektet, i syfte att 
skapa hög måluppfyllelse för samtliga parter och för en långsiktig användning 
av den nya järnvägen. 

En avsiktsförklaring har tagits fram om samverkan avseende planering och 
genomförande av Göteborg–Borås. I avsiktsförklaringen beskrivs en samlad 
målbild, med målformuleringar på både nationell och regional nivå 
Vidare beskrivs bakgrund, nuläge och kommande milstolpar för Göteborg-
Borås samt, i § 5, parternas gemensamma utgångspunkter och intentioner inför 
den fortsatta samverkan. Avsiktsförklaringens syfte och sammanhang 
Syftet med rubricerad avsiktsförklaring är att mellan parterna på en 
övergripande nivå tydliggöra förutsättningarna för den fortsatta samverkan och 
därigenom skapa långsiktiga och stabila planeringsförutsättningar för samtliga 
parter. 

Parterna har en gemensam ambition om att möjliggöra en effektiv planering, en 
snar byggstart och ett effektivt genomförande av Göteborg–Borås, en del av 
nya stambanor, samt att optimera projektets nyttor och begränsa de eventuella 
negativa effekterna. Parterna har därför enats om gemensamma utgångspunkter 
och intentioner avseende samarbete, samverkan och samplanering, vilket är en 
avgörande förutsättning för att genomföra Göteborg–Borås, en del av nya 
stambanor, på ett sätt som ger hög måluppfyllelse för samtliga parter utifrån 
vad som i avsiktsförklaringen beskrivs i § 2 Samlad målformulering.          

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 

  
 

 
 

 
     

 

 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 54(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag  
1. Ny järnväg Göteborg–Borås, västsvenskt ställningstagande 

Förslag och yrkanden  
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Kommunstyrelsen ställer sig bakom ” Ny järnväg Göteborg–Borås, 
västsvenskt ställningstagande”. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen ställer sig bakom ”Ny järnväg 
Göteborg – Borås, västsvenskt ställningstagande”, under förutsättning att Borås 
Stads synpunkter tas om hand, se bilaga. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 55(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 266 Dnr KS 2023-004593.2.1.0 

Klimatrapport 2023  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att uppmana alla nämnder och kommunala bolag att göra klimatarbetet till en 
integrerad del av verksamheten, i enlighet med gällande styrdokument. 
Klimatrapport 2023 läggs till handlingarna. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Annette 
Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki 
(KD) till förmån för Andreas Exner (SD), Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) avslagsyrkande. 

Protokollsanteckning  
Stefan Lindborg (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
I klimatrapporten 2023 sammanfattas och bedöms Borås Stads klimatarbete 
under 2022. Rapporten innehåller även en uppföljning av den lokala 
koldioxidbudgeten och Borås Stads energi- och klimatstrategi. Rapporten visar 
bland annat att de fossila utsläppen från energianvändningen inom det 
geografiska området Borås kommun klarar nivån i koldioxidbudgeten. Borås 
Stads och boråsarnas koldioxidbudget har i år inte följts upp fullständigt på 
grund av begränsade personalresurser. 

Uppföljningen av energi- och klimatstrategin visar att det finns flera pågående 
projekt för att minska Borås klimatpåverkan och för att anpassa samhället till 
ett förändrat klimat. Insatserna behöver dock skalas upp och kompletteras av 
fler insatser. Dessutom finns det fortfarande tio nämnder och bolagsstyrelser 
som ännu inte beslutat om en handlingsplan. Rekommendationerna är att 
intensifiera den praktiska omställningen i förvaltningar, bolag och samhälle; att 
särskilt kraftsamla för fossilfria transporter och transporteffektivitet; samt att 
fortsatt arbeta för att utveckla den strategiska planeringen för vattenrisker. 

Beslutsunderlag  
1. Klimatrapport 2023 inkl bilagor, 2023-05-24 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 
   

 
 

 
  

  
 

  

 

 

  
 

  

 
 

 
  

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 56(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit Kommunstyrelsen föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: Att uppmana alla nämnder och kommunala bolag 
att göra klimatarbetet till en integrerad del av verksamheten, i enlighet med 
gällande styrdokument. Klimatrapport 2023 läggs till handlingarna. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att ärendet 
återremitteras för kompletterande arbete och analyser, se bilaga. 

Vidare yrkar Andreas Exner (SD), Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson 
(KD) avslag på ärendet om återremissyrkandet faller. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska avgöras idag 
och dels till om ärendet ska återremitteras och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. 

Beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen:
Ärendet ska avgöras idag. 

Reservation  
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Annette 
Carlson (M), Marie Jöreteg (M), Niklas Arvidsson (KD) och Helena Ishizaki 
(KD) till förmån för Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) 
återremissyrkande. 

Proposition  
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD), Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) avslagsyrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 57(57) 
Sammanträdesdatum 
2023-06-19 

Kommunstyrelsen 

§ 267 Dnr KS 2023-005302.5.1.0 

Initiativärende: Ukraina slåss för sin överlevnad och  
hela Europas frihet  - Avbryt inköp av specifika varor  

Kommunstyrelsens  beslut  
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Ärendet skickas på beredning till Stadsledningskansliet. 

Sammanfattning  av ärendet  
Annette Carlson (M) och Marie Jöreteg (M) har lämnat ett initiativärende till 
dagens sammanträde, se bilaga. 

Beslutsunderlag  
1. Initiativärende av Annette Carlson (M) och Marie Jöreteg (M): Ukraina slåss 

för sin överlevnad och hela Europas frihet – Avbryt inköp av specifika 
varor 

Förslag och yrkanden  
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Marie Jöreteg (M) 
har föreslagit Kommunstyrelsen besluta: Att avbryta inköp, och införa 
totalstopp, av alla varor som tillhandahålls av Mondelez. Att uppdra till 
Stadsledningskansliet att göra en översyn om det finns fler produkter som är 
svartlistade av Ukraina och om så är fallet avbryta inköp av dessa varor. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD), kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) 
och Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att ärendet skickas på 
beredning till Stadsledningskansliet. 

Proposition  
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska skickas på 
beredning till Stadsledningskansliet och dels till om ärendet ska avgöras idag 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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